
مالك جديد آمد، جادوگر به تمرينات بازگشت
تلاش »نفت طلاييه« براي رسيدن به آرامش 

باش�گاه نف�ت ته�ران ب�ه ش�ركت فرآورده ه�اي نفتي پ�ارس  
طلايي�ه واگ�ذار ش�د و تي�م فوتب�ال اي�ن باش�گاه از اي�ن پس 
ب�ا ن�ام »نف�ت طلايي�ه« در لي�گ برت�ر ب�ه مي�دان م�ي رود.
 پس از كش  و قوس هاي فراوان سرانجام پس از برگزاري مزايده اي امتياز 
نفت تهران به مالك جديد واگذار ش��د. شركت بهنام پيشرو كيش مالك 
قبلي باش��گاه به دليل عمل نكردن به تعهدات خود از سوي وزارت نفت 
سلب امتياز شد و بر اين اساس شركت پارس طلاييه رسماً همه اختيارات 
باشگاه را به دست گرفت. هيئت فوتبال استان تهران نيز با تغيير نام تيم 
موافقت كرده و علي كريمي نيز بار ديگر تمرينات تيم را به دست گرفته 
است. با اين حال حميد درخشان، سرمربي شاكي اصلي تغيير و تحولات 
اخير اس��ت. بدهكاران زياد و حقوق هاي معوق��ه اصلي ترين چالش هاي 

نفتي ها محسوب مي شوند. 
 پرداخت معوقات

با بازگشت علي كريمي تمرينات نفت طلاييه پس از نزديك به يك هفته از 
سر گرفته شد. سرمربي جديد نفتي ها همان كسي است كه تيم را در فصل 
نقل و انتقالات بست، اما به خاطر بي توجهي مالكان قبلي به تعهدات  و فراهم 
نبودن شرايط پيش از ديدار سوپرجام از سمتش استعفا داد، اما با آمدن 
حميد جهانيان، مالك جديد باشگاه جادوگر دوباره به تمرينات تيم برگشت 
و هدايت نفت را برعهده گرفت. شركت پارس طلاييه فعلاً به مدت يك ماه 
پروانه فعاليت دارد، در صورتي كه به تعهدات��ش عمل كند و بدهي هاي 
مالياتي و حق و حقوق مربيان و بازيكنان پيشين و فعلي را پرداخت كند، 
پروانه فعاليت اين شركت به مدت يك سال تمديد مي شود. مالك جديد 
در نخستين گام بخشي از حقوق معوقه بازيكنان فعلي را پرداخت كرد تا از 
اين طريق هم رضايت مسئولان وزارت نفت را جلب كنند و هم به بازيكنان 
براي ادامه ليگ انگيزه دهند. نشست صميمانه جهانيان با اعضاي تيم نيز 
در يك رستوران برگزار شد و جالب اينكه آقاي مالك از بازيكنان خواست تا 

درخواست ها و مشكلات شان را روي كاغذ بنويسند. 
 رضايت درخشان لازم است

سرمربي بركنار شده نفت تهران به  جمع شاكي هاي اين باشگاه اضافه شد. 
حميد درخشان در گفت وگو با »ميزان« مدعي شد تنها با رضايت اوست 
كه كريمي مي تواند روي نيمكت بنشيند: »از طرف مالكان جديد باشگاه 
توافقي با من شد تا با هم نشستي داشته و براي فس��خ قرارداد به توافق 
برسيم، چون اگر اين كار صورت نگيرد طبق قانون قرارداد علي كريمي به 
عنوان سرمربي جديد نفت ثبت نخواهد شد. براي اينكه يك مربي نتيجه 
بگيرد بايد ابزار لازم را هم به او بدهيد مثل اينكه دس��ت هاي يك نفر را 
ببنديد و او را در استخر بيندازيد و بگوييد شنا كن. قطعاً اگر شرايط اينطور 
مي ماند ديگر نمي ش��د ادامه داد و به همين دليل هم با توجه به شرايط 
فعلي و از دست رفتن زمان فكر مي كنم علي كريمي هم كار خيلي سختي 
داشته باشد. من و همكارانم در شرايط خيلي بدي تيم را تحويل گرفتيم 
و با توجه به شرايط نتايج ما هم بد نبود، بنابراين دعا مي كنيم كه پس از ما 
هم اين تيم در آسيا و ليگ نتايج خيلي خوبي بگيرد، اما همانطور كه گفتم 

كار خيلي سختي است.«
رضا گل محمدي، مديركل ورزش و جوانان اس��تان تهران نيز با اشاره به 
تفاهم صورت گرفته با شركت نفت طلاييه اظهار داشت: » روال قانوني اين 
كار اينطور بوده كه وزارت نفت به عنوان مالك باشگاه نفت يك تفاهمنامه با 
شركت بهنام پيشرو كيش بسته بود، اما بهنام پيشرو نتوانست به تعهداتش 
نسبت به باشگاه نفت عمل كند و پس از آن تصميم به واگذاري اين باشگاه 
به شركت ديگري گرفت. از طرف وزارت نفت به من نامه نوشتند كه ما دو 
خريدار براي باش��گاه نفت داريم كه مي خواهيم اهليت آنها را شما تعيين 
كنيد. ما بررسي كرديم و اهليت دو خريدار با توجه به تعهداتي كه مي دهند، 
مورد تأييد قرار گرفت. آنها بايد يك سند ملكي معتبر به ما به عنوان تضمين 
بدهند. پس از آن وزارت نفت به من اعلام كرد كه ما باش��گاه را به شركت 
پارس طلاييه واگذار كرديم، بنابراين از نظر وزارت نفت مالك باشگاه پارس 
طلاييه است. من هم مجوز موقت يك ماهه براي فعاليت اين شركت صادر 
كردم كه اگر به تعهداتشان در تفاهمنامه عمل كنند، پس از آنها  مي توانند 
به كارشان ادامه دهند. اين پروانه فعاليت فعلًا يك ماهه صادر شده و پس از 

آن يك ساله صادر مي شود.« 

اتفاقات غيرقابل پيش بيني در جام حذفي 
در همه جاي دنيا رخ مي دهد 

ح��ذف س��پاهان و ذوب آه��ن از ج��ام 
حذفي اتفاق تلخي براي فوتبال اصفهان 
اس��ت. اين طبيعت جام حذفي است كه 
ش��گفتي هاي اينچنيني رق��م مي خورد 
كه نه تنها در ايران بلكه در كل دنيا از اين 
اتفاقات رخ مي دهد. اين دو تيم سال ها در 
همين جام حذف��ي قهرماني هاي متعدد 
داش��تند، اما حذف تيمي مثل ذوب آهن 
مقابل يك تيم دس��ته اول��ي آن هم در 
حالي كه حدود 40 دقيق��ه 10 نفره بود 
خيلي تلخ تر اس��ت. از طرفي هم س��پاهان با يارگيري كه انجام داده، 
نشان داده بود كه براي قهرماني بسته شده است و اين نتيجه براي اين 
باشگاه هم غيرقابل هضم اس��ت. صبر و تحمل هواداران اين تيم شايد 
تمام شده باشد؛ چراكه نتايج خوبي نگرفته اند و هر دو تيم از تيم هاي 
بزرگ ايران هستند كه ناباورانه حذف شدند. به هر حال اين اتفاق رخ 
داده و به جز س��پاهان و ذوب آهن تيم هايي مثل سايپا و پارس جنوبي 
هم حذف شدند، اما اين مسئله نمي تواند از انتقادهايي كه به سپاهان 
و ذوب آهن مي ش��ود، كم كند. اين نتايج ب��راي فوتبال اصفهان خوب 
نيست و يك فرصت قهرماني از دس��ت اين دو تيم خارج شد؛ چراكه 
آنها مي توانستند در جام حذفي قهرمان شوند. البته شايد سپاهاني ها 
تحت تأثير اظهارات اعضاي تيم صنعت نفت ق��رار گرفتند كه در ابتدا 
عنوان كردند در اين جام شركت نمي كنند و بعد گفتند كه با تيم دوم 
به اين مسابقات مي آيند و اين موضوع از لحاظ رواني بازيكنان سپاهان 
را تحت  تأثير قرار داد. ذوب آهني ها هم فكر مي كردند با يك تيم ليگ 
يكي بازي مي كنند و مي توانند راحت از اين مرحله عبور كنند كه تفكر 
اشتباهي بود. به هر حال هر دو تيم بزرگ غافلگير شدند و بايد هر چه 
سريع تر خود را جمع و جور كنند، زيرا مسابقات ليگ در پيش است و 
اگر از نظر روحي شرايط تيم ها خوب نباشد احتمال دارد كه در ليگ هم 
به آنها ضربه بزند. هرچند كه بايد پذيرفت كه تيم هايي مثل سپاهان و 
ذوب آهن همواره در بالاي جدول بودند، اما امسال پرسپوليس باز هم 
تيم قدرتمندي است و حتي مي تواند در هر دو جام قهرمان شود. آنها 

برنامه ريزي خوبي كردند و شانس مسلم قهرماني هستند. 

ديدار با الاهلي عربستان بازي سال است
پرسپوليس خود را مهياي ديدار حساس 
با الاهلي مي كند، ديداري كه برانكو آن 
را بازي سال مي خواند: »ديدار با الاهلي 
بازي سال است و حق نداريم ضعيف كار 
كنيم. ليگ قهرمانان آس��يا يك سطح 
بالاتر از ليگ ايران است و حضور در آن 
افتخار است. هدفمان فقط برد است كه البته براي دستيابي به آن 
حداقل بايد 9بازيكن ما عالي باشند. البته نشان داديم الاهلي بهتر 
از ما نيست، اما بازي سختي داريم و بازيكنان بايد حداكثر توانشان 
را به كار ببرند. در اينصورت چيزي را از دست نمي دهيم. الاهلي 
در بازي رفت شانس زيادي نداشت، سه موقعيت داشت كه دو تاي 
آن گل شد. ما بايد شانس گلزني خود را افزايش دهيم. هدفمان 

صعود و قهرماني است، به جاي قول دادن بايد كار كرد.«

رقابت هاي جام حذفي فوتب�ال ايران همواره 
با ش�گفتي ها و اتفاقات جالب توجهي همراه 
است؛ رقابت هايي كه مرحله يك شانزدهم آن 
در حالي پنج ش�نبه و جمعه با حضور تيم هاي 
ليگ برتري آغاز شد كه در همان گام نخست، 
تيم هاي مدعي چون سپاهان، ذوب آهن، سايپا، 
پارس جنوبي و... از گردونه رقابت ها كنار رفتند. 
توفيق اجباري، پيروزي دو بريك استقلال برابر 
گل گهر سيرجان در مرحله يك شانزدهم نهايي 
جام حذفي را به دنبال داشت و منصوريان موفق 
ش��د نخس��تين بازي از دو ديداري را كه هيئت 
مديره به او فرصت داده بودند، با پيروزي به پايان 
ببرد. البته به لطف توفي��ق اجباري كه نصيبش 
شده بود. در واقع منصوريان باز هم بدون نام هاي 
بزرگ نتيجه گرفت. مصدوميت برخي بازيكنان، 
خستگي ملي پوش��ان و ريس��ك بازي دادن به 
جباري باعث شد تا در غياب اجباري نفراتي چون 
داريوش ش��جاعيان، س��رور جباروف و مجتبي 

جباري، قائدي و انصاري در كنار علي قرباني قرار 
بگيرند تا استقلال اشتباهات ليگ را تكرار نكند. 
اجبار باعث شد منصوريان در اين بازي از بال هاي 
تهاجمي رو به جلوتري استفاده كند. نفراتي كه 
به جاي چشم دوختن به پاس هاي ارسالي،  ميل 
بيشتري به بازي سازي داش��تند و سرانجام نيز 
همين ميل رو به جلو باعث شد تا استقلال بازي را 
به سود خود خاتمه دهد. هرچند كه اشتباه فاحش 
گلر ميزبان روي گل دوم را نمي توان ناديده گرفت 
و همچنين حرف و حديث هايي كه در خصوص 
داوري اي��ن بازي وج��ود دارد، اما ب��ا اين وجود 
استقلال توانست با يك برد به موقع يك شانزدهم 
جام حذفي را به سلامت پشت سر بگذارد. پيروزي 
كه شايد اهميت آن بيش از صعود از اين مرحله 
باشد. حالا منصوريان مي داند استفاده همزمان از 
جباري، جباروف و شجاعيان كارايي لازم را ندارد 
و ش��ايد در پي اين موفقيت، او بعد از مدت ها به 

تركيب ايده آل تيمش رسيده باشد. 

 حذف زودهنگام ليگ برتري ها
نفتي هاي آبادان ك��ه اين فصل توانس��ته اند تا به 
اينجاي كار خود را در ميان پنج تيم بالاي جدول 
ليگ برتر نگه دارند، در يك شانزدهم رقابت هاي جام 
حذفي سپاهان اصفهان را از گردونه رقابت ها كنار 
زدند، اما اين تنها سپاهان نبود كه با قبول شكست 
يك بر صفر خيلي زود با اين جام خداحافظي كرد. 
بلكه ذوب آهن، ديگر نماينده اصفهان نيز با تساوي 
در 120دقيق��ه، در ضيافت پنالتي ه��ا چهار بر دو 
باخت. آن هم در حالي كه فجر سپاس��ي از دقيقه 
80 به بعد 10 نفره كار را دنب��ال كرد و كلانتري، 
س��رمربي اين تيم نيز تأكيد داشت 10 نفره بودن 
براب��ر ذوب آهن كار س��اده اي نبود. ب��ا اين وجود 
قلعه نويي مثل هميشه اش��تباهات داوري را دليل 
شكست تيمش خواند و تأكيد كرد كه مي خواهند 
براي قلعه نويي قدرتنمايي كنند. دايي هم البته از 
ناكامان يك شانزدهم جام حذفي بود. سايپا كه در 
ليگ خوب نتيجه مي گيرد و تيم سوم جدول است، 

دو بر يك به اكسين البرز باخت تا اين تيم نخستين 
شگفتي س��از جام حذفي نام گيرد. دايي برخلاف 
قلعه نويي گفت كه بازيكنان��ش روش بازي را بلد 
نبودند و اسير اشتباهات ش��دند و به همين دليل 
باختند. شكست چهار بر س��ه پارس جنوبي جم، 
تيم دوم جدول مقابل نساجي مازندران هم از جمله 
نتايج جالب توجهي بود كه البته در ضربات پنالتي 
رقم خورد و تارتار نيز بع��د از آن گفت كه اولويت 
تيمش ماندگاري در ليگ برتر است نه جام حذفي. 
در ديگر بازي ها نيز استقلال خوزستان پنج بر يك 
ميعاد مغان را شكس��ت داد، داماش گيلان يك بر 
صفر برابر سيراف كنگان بوش��هر به برتري رسيد 
و ابريش��م تهران چهار بر صفر نيروي زميني را از 

سد راه برداشت. 
 صدرنشيني دوباره پرسپوليس 

پرسپوليس در حالي كه ساير تيم هاي ليگ برتري 
درگير رقابت هاي جام حذفي بودند، پنج شنبه در 
ديدار عقب افتاده هفته پنجم مس��ابقات ليگ به 
مصاف گس��ترش فولاد تبريز رفت. ديداري كه با 
پيروزي سه بر صفر ياران برانكو همراه بود و بار ديگر 
سرخپوشان پايتخت را به صدر جدول بازگرداند. 
جايگاهي ك��ه در غياب اين تي��م و حضورش در 
مرحله يك چهارم نهايي مسابقات ليگ قهرمانان 
آسيا، پارس جنوبي جم از آن خود كرده بود. اگر چه 
به نظر مي رسيد خستگي ملي پوشان پرسپوليس 
در اين بازي سرخپوشان را دچار مشكل كند، اما 
شاگردان برانكو روند موفقيت آميزي كه از ابتداي 
فصل آغاز كرده بودن��د را حفظ كرده و چهارمين 
برد اين فصل را برابر قعرنش��ين ليگ به دس��ت 
آوردند. پيروزي اي كه مي تواند زمينه ساز موفقيت 
پرسپوليس در ديدار برگش��ت يك چهارم نهايي 
ليگ قهرمانان برابر الاهلي عربستان باشد. بعد از 
اين برد پرگل س��ه بر صفر برانكو ب��ا ابراز رضايت 
از نتيجه گفت كه تيمش برد خوبي را به دس��ت 
آورده؛ چراكه بعد از بازي هاي تيم ملي، ملي پوشان 
نمي توانن��د بازي خوب��ي ارائه دهند، ام��ا در اين 
بازي ملي پوشان پرس��پوليس نيز عملكرد خوبي 
داشتند، به طوري كه علاوه بر عليپور و احمدزاده، 
 مهدي طارم��ي،  مهاجم ملي پوش سرخپوش��ان 
نيز موفق به گلزني ش��د. هرچند كه هر س��ه گل 
پرسپوليس از دقيقه 70 به بعد زده شد و اين مسئله 
همچنان اصلي ترين معضل مدافع عنوان قهرماني و 

صدرنشين ليگ است.

 فوتبال هنوز كف خيابان است
 اوايل دهه هفتاد وقتي دتمار كرامر، م��درس بزرگ آلماني فوتبال به 
ايران آمد بيشتر از آنكه مجذوب استاديوم آزادي يا بازي پرسپوليس 
و استقلال و حضور تماش��اگران انبوه در ورزشگاه شود، مات و مبهوت 
فوتبال گل كوچكي شده بود كه زير پل حافظ در بعدازظهر جمعه حين 

گردش در تهران ديده بود.
كرامر بزرگ همان زمان صراحتاً اعلام كرد كه فوتبال را آن نوجوانان 
و جوانان كف خيابان بازي مي كردند، او گفت و ما متوجه نش��ديم كه 
منظورش چيس��ت، هر چند كه ناخودآگاه همان روزها تمام بزرگان 

فوتبال ايران از فوتبال كف خيابان سر برمي آوردند و بزرگ مي شدند.
امروز و در عصر تكنولوژي، كامپيوتر، موبايل و تبلت نمي توانيد فوتبال 
كوچه و خياباني ببينيد. ما توپ را از بچه ها گرفتيم و موبايل دستشان 
داديم تا عملًا فوتبال كف خياباني منسوخ شود و فوتبال برود و در قالب 

مدارس فوتبال با هزار و يك حاشيه ريز و درشت و البته زشت!
اما واقعيت اين اس��ت ك��ه فوتبال را هن��وز مي توان در ك��ف خيابان 
جس��ت وجو كرد، »ليگ پرش��ين«، ليگي براي كش��ف استعدادهاي 
فوتبالي بچه هاي كار، همان ها كه كف خيابان حضور دارند، البته اين 
روزها نه براي فوتبال بازي كردن كه براي به دست آوردن رزق و روزي 
و كار، ولي حقيقت اين اس��ت كه درياي استعداد و نبوغ هستند، فقط 

بايد كشف شوند. 
اين روزها كف خيابان شهرها استعداد موج مي زند، نه فقط براي فوتبال 
كه اين نوجوانان و نونهالان براي آينده ورزش، براي آينده علم و براي 
آينده صنعت و فناوري جواهراتي هستند. اينكه ما تنها از بخش ورزشي 
آن مي گوييم و مي نويس��يم دليلي بر پنهان ماندن ديگر استعدادهاي 
آنها نيست و اينكه فقط از فوتبالشان حرف مي زنيم به اين خاطر است 
كه ليگ پرشين فعلًا فقط در رشته فوتبال برگزار مي شود و الا چنانچه 
همت بيشتري به خرج داده شود و كار بيشتري انجام شود، مي توان اين 
ليگ را در واليبال، بسكتبال، كشتي، رشته هاي رزمي و ديگر ورزش ها 

هم داشت و استعداد كشف كرد.
مي توان پايه هاي ورزش را از همين بر و بچه هاي كف خيابان ها محكم 
كرد، مي توان حالا كه ديگر اثري از فوتبال كوچه، پس كوچه هاي شهرها 
نيست از دل بچه هاي كار در كف خيابان ستاره صيد و بازيكن تربيت 

كرد به شرط آنكه ديده شوند.
بچه  هاي لب خط، دروازه غار، قرچك، كردستان، آمل، فرحزاد، ساري، 
سيستان و بلوچستان، محمودآباد همه منتظر يك برنامه ريزي دقيق و 
منسجم هستند براي ديده شدن، استعدادهاي نابي كه مي توان از آنها 
خدادادها، دايي ها، مهدوي  كيا و عابدزاده ها س��اخت و تحويل فوتبال 
ايران داد؛ چرا كه فوتبال را بايد از كف خيابان آغاز كرد، ديروز به نوعي 
بود و امروز به نوعي ديگر، خيابان همان خيابان است فقط بچه هاي كف 
آن عوض شده اند و بايد رفت سراغش��ان بايد دستشان را گرفت و بايد 
سايه سرشان بود، اين نباشد كه تنها با برگزاري چند مسابقه همه چيز 
تمام شود كه برپايي يك دوره رقابت، مشكل خاصي را حل نمي كند، 
آنها بايد ديده ش��وند بايد رويشان س��رمايه گذاري كرد تا نتيجه آن را 
ديد و ليگ پرشين بهترين فرصت است براي ديدن آنها و صيدشان از 
كف خيابان، براي پرورش آنها به صورت درس��ت،  درست همان كاري 
كه كش��ورهاي صاحب عنوان در ورزش دنيا انجام مي دهند و ما از آن 
غافليم، يادمان نرود كه ليگ پرشين فوتبال هر چند مهم و بسيار خوب 

است اما اصلًا كافي نيست.
ديروز بچه هاي فوتباليست كف خيابان براي بازي و تفريح مي رفتند و 
بعد ديده مي ش��دند، اما اين بچه ها را بايد جمع كرد زير يك سقف و از 
آنها بازي گرفت، فوتبال، ورزش هنوز كف خيابان است ولي بايد براي به 

دست آوردنش برنامه اي بسيار دقيق تر داشت.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

كناره گيري كردي از فوتسال ميانمار
رضا كردي، سرمربي ايراني تيم ملي فوتسال 
ميانمار در اعتراض به كشتار مسلمانان اين 
كشور از س��مت خود كناره گيري كرد و با 
ارسال نامه اي به فدراس��يون فوتبال اين 
كشور خواس��تار لغو قراردادش شد: »من 
يك ايراني مسلمان و شيعه هستم كه زير 
پرچم جمهوري اسلامي زندگي مي كنم. وظيفه هر مسلماني در هر 
جاي دنيا اعتراض به نسل كشي وحشيانه مسلمانان در ميانمار است. 
سال2010 از سوي فيفا جهت توسعه و پيشرفت فوتسال ميانمار براي 
فعاليت در اين كشور انتخاب شدم كه به دليل رفتار بد آنها با مسلمانان 
حاضر به كار نشدم، اما چند ماه قبل پيشنهادي از فدراسيون فوتبال 
اين كشور دريافت كردم كه با توجه به تغيير شرايط پذيرفتم، اما با 

اتفاقات اخير، ديگر حاضر به كار در اين كشور نيستم.«

ثبت نام خوردبين در گينس
نام محمود خوردبين اول ژانويه 2018 
در كت��اب ركورده��اي گين��س ثب��ت 
مي شود. او تنها فردي است كه 50 سال 
سابقه حضور در يك باشگاه را دارد و حالا 
قرار است به اين ش��كل از وفاداري اش 
قدرداني ش��ود. قدرداني كه خوردبين 
آن را حق خود مي داند: »49س��ال به عنوان بازيكن و سرپرست 
در پرسپوليس فعاليت كردم و به هيچ تيم ديگري نرفتم. اينكه 
نام آدم در كتاب گينس بيايد، خيلي مهم و باعث افتخار اس��ت. 
خوش��حالم كه اين اتفاق رخ مي دهد و خدا را ش��كر مي كنم كه 
يكجا اين مورد گوشزد و پيگيري شد. پرسپوليس مال من است و 
زحمت زيادي برايش كشيده ام. حقم بود يك جايي از من قدرداني 

شود و از اين بابت بسيار خوشحالم.«

نوجوانان فرنگي كار ايران
 نايب قهرمان جهان شدند

 تيم كش�تي فرنگي نوجوانان ايران با كسب پنج مدال طلا، نقره و 
برنز عنوان نايب قهرماني رقابت هاي جهاني يونان را از آن خود كرد.
براي ايران محس��ن مدهني در 58 كيلوگرم و س��يد جعفر سعادتي فر 
در 86 موفق به كسب مدال طلا ش��دند، مصطفي كايد خورده در وزن 
63 كيلوگرم تنها نقره ايران را به دس��ت آورد و مجتبي حس��يني در 
100 كيلوگرم و محمد نصرتي در 85 كيلوگرم موفق به كس��ب مدال 

برنز شدند.
حسن بابك، سرمربي موقت تيم ملي كشتي فرنگي نوجوانان كشورمان 
پس از كس��ب اين موفقيت گفت:»كش��تي ايران همواره استحقاق و 
توانايي ايس��تادن بر س��كوهاي جهاني را دارد، ما مي توانستيم عنوان 
قهرماني را از آن خود كنيم ولي بدشانس��ي آورديم و در يكي، دو وزن 
خوب كار نكرديم، اين شد كه روسيه با يك طلا قهرمان شد و ما با دو طلا 
نايب قهرمان شديم. از مسئولان مي خواهم اين نوجوانان افتخارآفرين 
را مورد حمايت ق��رار دهند؛ چراكه آينده ورزش ايران توس��ط همين 
نوجوانان ساخته مي شود.« اما با پايان يافتن رقابت هاي كشتي فرنگي، 
رقابت هاي كشتي آزاد نوجوانان جهان از روز جمعه آغاز شد و شاگردان 

غلامرضا محمدي با حريفان خود سرشاخ شدند.
محمدي، س��رمربي تيم ملي كش��تي آزاد نوجوانان پيش از شروع 
مسابقات گفت:»تيمي با روحيه و منس��جم را به رقابت ها آورده ايم 
و فقط به كس��ب بهترين نتيجه فكر مي كنيم، هدفمان جنگيدن تا 
آخرين ثانيه  و تسليم نشدن است. اگر بچه هاي ما قدر زحماتشان را 
بدانند و در روز مسابقه خودشان باشند بدون شك شايستگي رسيدن 
به بهترين نتيجه را دارند، ما در هر 10 وزن شانس رسيدن به مدال 
جهاني را داريم كه اميدوارم با دعاي خير مردم بتوانيم بهترين نتيجه 

را كسب كنيم.«

شيوا نوروزي

فريدون حسن 

ورزش كشور بر پايه مدارس استوار استسيامند رحمان،  برترين پارالمپين جهان اشرف رامين 
   منهاي فوتبال 

سيامند رحمان، وزنه بردار سنگين وزن ايران موفق 
به كسب برترين ورزشكار سال 2017  شد. مراسم 
انتخاب بهترين ورزش��كار پارالمپيك��ي در امارات 
برگزار ش��د و عنوان قوي ترين وزنه ب��ردار معلول 
جهان را به خود اختصاص داد. رحمان براي كسب 
عنوان برترين ورزشكار سال، با ايهار بوكي، شناگر 

اهل بلاروس و مارس��ل ه��وك، ويلچران 
سوئيس��ي رقابت كرد و در نهايت هم 
عنوان برترين ورزشكار سال 2017 را از 

آن خود كرد. قهرمان وزنه برداري 
جهان در بازي هاي المپيك 

ريو موفق شد وزنه 310 
كيلوگرمي را مهار كند 
كه از اين حيث در تاريخ 
بازي ه��اي پارالمپيك 
رك��وردار محس��وب 

مي شود. با اينكه مسئولان 

ارشد ورزش ايران توجه زيادي به افتخارآفريني هاي 
پارالمپيكي هاي كشورمان نمي كنند، اما قهرمانان 
ايراني هرگز دس��ت از تلاش نمي كش��ند. سيامند 
رحمان پس از دريافت بهترين پارالمپين جهان ابراز 
اميدواري كرد باز هم براي كشورمان افتخارآفريني 
كن��د: »خيلي خوش��حالم كه اين جاي��زه به من و 
كش��ورم تعلق گرفت و افتخار بزرگي بود. مراسم 
بسيار باش��كوهي برگزار ش��د و خوشحالم كه 
در بين اف��رادي كه براي درياف��ت اين عنوان 
كانديد شده بودند، انتخاب شدم و احساسم در 
لحظه  دريافت اين جايزه وصف نشدني 
است و با تشويق گرم حضار در سالن 
روبه رو شدم. اميدوارم بتوانم باز 
هم براي كشورم، هموطنان 
عزي��زم و جامع��ه ورزش 
پارالمپيك ايران، افتخار 

كسب كنم.«

معاون تربي��ت بدني و س��لامت وزارت آموزش 
و پرورش، ورزش مدارس را پايه ورزش كش��ور 
خواند. چهل و پنجمين مجمع عمومي فدراسيون 
ورزش مدارس آسيا در شيراز برگزار شد و مهرزاد 
حميدي بر توجه هر چه بيشتر به ورزش مدارس 

و كشف اس��تعدادها تأكيد كرد: »در ايران 
13ميليون دانش آموز و 107هزار مدرسه 
وجود دارد. ن��گاه ما به تربي��ت بدني در 
آم��وزش و پ��رورش نگاه تربيتي اس��ت 
و تربيت بدن��ي بخش عمل��ي و اجرايي 

تعليم و تربيت اس��ت، به همين 
دليل هرم ورزش كشور ما از يك 
هرم چهار بخشي تشكيل شده 
كه بخش اساس��ي و پايه اين 
هرم ورزشي ما تربيت بدني و 
ورزش مدارس است. در برش 
بالات��ر آن ورزش همگاني، 

س��پس ورزش قهرماني و در بالاترين قس��مت 
ورزش حرفه اي قرار گرفته است و اين نوع تلقي 
و نگرش نشان از اين اس��ت كه ورزش كشور ما 
بر پايه ورزش مدارس استوار است. المپيادهاي 
ورزش��ي درون مدرس��ه اي در مدارس به عنوان 
يك فعاليت فوق برنامه در داخل مدارس 
راه اندازي شده و اينگونه توانسته ايم هرم 
فعاليت هاي ورزشي را به سمت مدرسه 
گس��يل كنيم تا همه اتفاقات مثبت در 
مدرس��ه انج��ام ش��ود. امروز 
اطمينان داريم يك نظام 
غربالگري و استعداد يابي 
مطلوب��ي در كش��ور ما 
شكل گرفته و بر همين 
اساس ريشه تيم هاي 
ملي دانش آموزي ما در 

مدرسه نهفته است.«

شگفتي هاي جام حذفي از حذف مدعيان تا برد استقلال! 
بازگشت پرسپوليس به صدر جدول ليگ برتر

غيرت فوتبالي بچه هاي كار
  اوج تلاش و تعصب و غيرت را مي توان در نگاه تك تكشان ديد، به هر حال، 
در وضعيتي كه بزرگ ش��ده اند ياد گرفته اند كه بايد براي به دست آوردن 
بديهي ترين چيزها زحمت بكشند و كار كنند، بچه هاي كار خوب مي دانند 
كه پيروزي و برد را به راحتي تقديم هيچ كس نمي كنند و براي به دس��ت 
آوردن آن بايد تلاش كرد. به خاطر همين است كه وقتي وارد ميدان فوتبال 
مي شوند س��ر را جلوي توپ مي گذارند و با جان و دل براي تصاحب آن و 
به دست آوردن پيروزي تلاش مي كنند. فوتبال ليگ پرشين تنها يكي از 
فرصت هايي است كه مي توان اين بچه ها را از نزديك ديد و متوجه شد كه با 

چه تلاش و كوششي براي به دست آوردن موفقيت تلاش مي كنند.

رسول كربكندي

كارشناس فوتبال

فدراسيون جهاني شطرنج سرانجام پس     حاشيه
از چند اخطار جدي شطرنج ايران را به 
خاطر پرداخت نش��دن بدهي 120 هزار دلاري تعليق كرد. رقابت هاي 
قهرماني شطرنج بانوان جهان اسفندماه سال گذشته به ميزباني تهران 
برگزار شد، اما فدراسيون ايران نتوانس��ت هزينه 180 هزار دلاري اين 
رقابت ها )جوايز، دستمزد داوران و...( را تأمين كند. پس از اتمام مسابقات 
فيده اولتيماتوم هاي جدي به مسئولان فدراسيون كشورمان مبني بر 
مبلغ فوق داد، اما با وقت تلف كردن هاي وزارت و فدراسيون در نهايت كار 
به تعليق كشيد. اين درحالي است كه قس��ط اول بدهي ايران پرداخت 
شده، اما 120 هزار دلار باقي مانده تهديد فدراسيون جهاني را به مرحله 
اجرا درآورد. بر اين اساس تا اطلاع ثانوي هيچ تورنمنت معتبر شطرنجي، 

در ايران برگزار نمي شود و هيچ شطرنج باز ايراني حتي داوران كشورمان 
هم حق ش��ركت در رقابت هاي بين المللي را ندارند. شهرام منكرسي، 
مديركل دفتر برنامه ريزي وزارت ورزش و جوانان در واكنش به اين اتفاق 
مهرداد پهلوان زاده، رئيس فدراسيون شطرنج را به بي تدبيري متهم كرد: 
» فدراسيون ها با وزارت ورزش  و جوانان تفاهمنامه مالي دارند و رؤساي 
فدراسيون  ملزم به اجراي آن هس��تند و نبايد خارج از آن تعهدي براي 
دولت ايجاد كنند، متأس��فانه بي تجربگي، بي تدبيري و س��وء مديريت 
فدراسيون شطرنج در پذيرش ميزباني و تعيين حاميان مالي مناسب براي 
تأمين منابع هزينه زيادي را براي ورزش كشور ايجاد كرده و وضع پيش 
آمده ماحصل همين رفتار مديريتي در فدراس��يون ش��طرنج است. « 
پهلوان زاده در گفت و گو با ورزش سه ابراز اميدواري كرد مشكل تعليق به 

سرعت حل شود: » اميدوارم به زودي مشكل حل شود. شنيدم كه داورزني 
هم گفته اين مبلغ بدهي به فدراسيون پرداخت مي شود تا مشكلي نداشته 
باشيم. بگذاريد هر چه مي خواهند، بگويند. يك روز مي گويند ما خوب 
هستيم و يك روز ديگر بد مي شويم! وقتي تا به حال يكبار به فدراسيون يا 

مسابقات شطرنج نيامدند، چطور انتقاد مي كنند؟«

تعليق شطرنج ايران به خاطر بدهي!

دنيا حيدري
   گزارش


